
Protokół Nr XXXII/2013 
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 30 grudnia 2013 r.

Sesja odbyła się w świetlicy Gimnazjum im. Papieża Jana Pawła II w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 15.00.

Obradom sesji przewodniczył pan Jan Rębacz, Przewodniczący Rady Gminy.

W sesji uczestniczyli radni, pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, pan Adam Przybylski –
Zastępca Wójta,  pan Piotr  Lipiński  – Sekretarz  Gminy,  pani  Anna Sobolewska -
Skarbnik Gminy, sołtysi, kierownicy jednostek organizacyjnych – jak listy obecności
stanowiące załącznik do niniejszego protokołu.

Na  sesji  podjęto  uchwały  od  Nr  XXXII/340/13  do  Nr  XXXII/348/13.  Uchwały
podjęto w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym, z
wyłączeniem uchwały Nr XXXII/348/13, którą podjęto w trybie art. 58.

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący  Rady  otworzył  obrady XXXII  sesji  Rady Gminy.  Powitał
radnych,  pana  Wójta,  pana  Zastępcę  Wójta,  panią  Skarbnik,  pana  Sekretarza,
kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów, publiczność. Na podstawie
listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna podejmować
uchwały,  bo  jest  quorum.  Obecnych  jest  15  radnych.  Odczytał  proponowany
porządek obrad.

Po jego odczytaniu  pan Przewodniczący Rady powiedział, że po rozpisaniu sesji
wpłynęła prośba pana Wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w
sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki
niskoemisyjnej  na  terenie  gminy  Klimontów  jako  pkt. 16  porządku  obrad.
Szczegółowych kwestii udzieli pan Sekretarz. 

Poddał pod głosowanie prośbę pana Wójta. Za: 15. Punkt wprowadzono do porządku
obrad.

Pan Przewodniczący  Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, wnioski do porządku
obrad.

Uwagi wnieśli:

Pan  radny  Fijałkowski wniósł,  aby  pkt.  16  „Wnioski,  zapytania,  informacje”
proponowanego  porządku  obrad  przenieść  po  realizacji  punktu  „Interpelacje  i
wnioski radnych”.

Przewodniczący  Rady  poddał  wniosek  pod  głosowanie.  Za:  8,  przeciwko:  3,
wstrzymało się: 3. Wniosek przeszedł.
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Pan  radny  Szeląg wniósł  o  wyłączenie  z  porządku  obrad  pkt.  8  „Uchwalenie
budżetu  gminy  na  2014  r.”  i  przeniesienie  go  na  styczeń  2014  r.,  ponieważ
nieuwzględnione zostały żadne wnioski  Komisji,  a  jest  to  budżet,  który skutkuje
rozwojem gminy. To jest rzucanie na szybko przed opłatkiem. Na żaden kompromis
Wójt nie poszedł w tym budżecie.

Pan Wójt Bień nie zgodził się z zarzutem pana radnego, że budżet został rzucony
radnym, bo radni mieli półtora miesiąca czasu na przygotowanie się do dzisiejszej
sesji budżetowej.

Pan  Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  zapis  ustawowy  mówi,  iż  uchwałę
budżetową  organ stanowiący jednostki  samorządu terytorialnego podejmuje przed
rozpoczęciem roku budżetowego, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach nie
później niż do dnia 31 stycznia roku budżetowego.

Pan radny Szeląg zwrócił uwagę, że w przedstawionym budżecie Wójt nie poszedł
na żaden kompromis.

Pan  Przewodniczący  Rady wyjaśnił,  że  projekt  budżetu  wpłynął  do  niego  15
listopada 2013 r. Następnie powielił go i niezwłocznie przekazał radnym. Było sporo
czasu na odbycie posiedzeń Komisji i pisanie wniosków. Powiedział, że jego zdaniem
wszystkie  historie  związane  z  procedurą  uchwalania  budżetu  gminy  zostały
spełnione.

Dalej poddał wniosek pana radnego Szeląga pod głosowanie. Za: 3, przeciwko: 9,
wstrzymało się: 3. Wniosek upadł.

Innych wniosków i uwag do porządku obrad nie wniesiono.

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach.
Za: 14, przeciwko: 1, głosów wstrzymujących się nie było.

Porządek obrad po zmianach

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Wnioski, zapytania, informacje.
6. Zmiany w budżecie gminy na 2013 r.
7. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2013 

– 2027. 
8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2014-2028.
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o Wieloletniej 

Prognozie Finansowej
b) opinie stałych Komisji Rady.

9.  Uchwalenie budżetu gminy na 2014 r. 
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a) przedstawienie projektu budżetu gminy przez Wójta Gminy,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu
c) opinie stałych Komisji Rady, w tym Komisji Budżetu, Finansów i Majątku 

Gminy,
d) dyskusja,
e) głosowanie.  

10.Określenie stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego Gminy Klimontów.

11. Sprawy oświaty w gminie. 
12.Sprawy majątkowe:

a) sprzedaż nieruchomości w Pęchowie,
b) podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie przekazania gminnego składowiska

odpadów komunalnych.   
13.Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2013 r. 
14.Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady w 2013 r. (z wyłączeniem Komisji 

Rewizyjnej).
15.Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności organu wykonawczego w 2013 r. 
16.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2014 r. 
17.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i

wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej na terenie gminy Klimontów.
18.Odpowiedzi na wnioski, zapytania, informacje.
19.Zakończenie sesji.

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu spisanego
z obrad XXXI sesji Rady Gminy odbytej w dniu 28 listopada 2013 r.    

Uwag nie zgłoszono. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. Za: 15, przeciwko:
0, wstrzymało się: 0. Protokół został przyjęty.

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Interpelacje, wnioski wnieśli:

Pan radny Fijałkowski podniósł sprawę awarii wodociągu na ul. Krakowskiej, którą
usunęli pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. Zapytał pana
Wójta co spowodowało awarię.

Pan radny Szeląg podniósł, aby zawiadamiać radnych o spotkaniach poprzez smsy,
bo  był  zaproszony  na  gale  stypendialną,  pomylił  sobie  terminy  i  nie  przyszedł.
Niektóre gminy wprowadziły system zawiadamiania poprzez smsy i on się sprawdził.
Zapytał czy orkiestra świątecznej pomocy będzie grała w gminie czy nie. Pytanie
skierował  do  pana  Wójta,  bo  jak  GOK  otrzyma  polecenie  odgórnie  to  będzie
realizował.  Zgłosił  wniosek  na  przyszłe  pokolenia,  żeby  budżet  gminy  nie  był
rzucany na koniec roku przed życzeniami noworocznymi, bo budżet to podstawa dla
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rozwoju  gminy  a  nie  zwykłe  pisemko.  Powiedział,  budżet  wymaga  specjalnej
komisji, specjalnej sesji, na której radni dogłębnie budżet by rozpracowali. Budżet
skutkuje rozwojem gminy, jest podstawą rozwoju i nie można go rzucać jak jakieś
pisemko.  Powiedział,  że Ministerstwo Cyfryzacji  postuluje,  żeby gminy do 5000
mieszkańców łączyły się, a jak nie będą chciały się łączyć to ich przymuszą. Dlatego
chce, żeby z Klimontowa zrobić miasto, bo inaczej włączą gminę do innej większej
gminy. Odniósł się do sprawy przebudowy drogi gminnej - ul. Zysmana. Powiedział,
że  wrócił  z  Warszawy  i  w  Warszawie  są  gorsze  ulice.  Powiedział,  że  jako
Klimontowiak nie zgadza się na pakowanie 1 200 000 zł w remont.

Przewodniczący Rady przywołał pana radnego do rzeczy.

Pan radny Kwapiński powiedział, że jeśli chodzi o budżet to abstrahując od tego
czy  go  ktoś  przeczytał,  czy  nie,  to  budżet  był  przygotowany  i  analizowany  na
Komisjach. Przyznał racje swojemu przedmówcy w jednym, że nie udało się tylko
spotkać z grupą między komisyjną, żeby porozmawiać logicznie o strategii rozwoju,
żeby z czegoś zrezygnować aby coś bardziej sensownego zrobić. Ale taki zarzut, że
budżet był  rzucony jest  nieprawdziwy i  nieuczciwy.  Każdy kto chciał  ten budżet
przeczytać miał wystarczającą ilość czasu. Wystąpił do pana Wójta z prośbą w formie
interpelacji o podjęcie rozmów z Komendantem Powiatowym Policji w Sandomierzu
w następującej sprawie. Od dłuższego czasu w Klimontowie funkcjonuje monitoring
i  od  dłuższego  czasu  mieszańcy  Klimontowa  i  gminy  obserwują  nadmierną
prewencję policji w Klimontowie. Było to zauważalne w święta Bożego Narodzenia.
Powiedział,  że młodzież,  która stała na Rynku w Klimontowie, bo nie ma lokalu
gdzie  można by  sobie  spokojnie  usiąść  i  wypić  kawę,  herbatę,  była  notorycznie
spisywana, mimo że nie pili alkoholu, stali sobie spokojnie. Powiedział, że nie chce
żyć  w  państwie  policyjnym,  w  państwie,  gdzie  wszyscy  są  podsłuchiwani,
prześladowani i tępieni jako obywatele. Prawem obywatelskim jest swoboda. Policja
niech pojawia się  tam gdzie jest  bezwzględnie potrzebna. Policjant powinien być
przyjacielem człowieka, który wyjdzie na ulicę i  chce się spotkać .  Poprosił pana
Wójta aby uświadomił Komendantowi, że rola prewencji  policji  polega na czymś
innym. 

Pan  Przewodniczący  Rady poparł  wypowiedź  i  wniosek  pana  radnego
Kwapińskiego. Podobna sytuacja jest nie tylko w Klimontowie, ale i po wioskach,
gdzie podjeżdżają pod sklepy i jest nagonka za wypicie jednego piwa.

Pan radny Lipiec wniósł o pogłębienie rowu obok posesji Państwa Harymskich w
Pokrzywiance, bo woda spływa z drogi na Zaoraniec i zamula go. Zapytał czy były
prowadzone rozmowy w sprawie drogi Beradz – Płaczkowice i Beradz – Łownica.
Kiedy będą zrealizowane te drogi. 

Pan  radny  Szeląg powiedział,  że  był  przeciwny  wprowadzeniu  monitoringu  w
Klimontowie. 

Do punktu 5 porządku obrad sesji
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Wnioski, zapytania, informacje wnieśli:

Pani X. Xxxxx powiedziała, że w budżecie gminy zostało przeznaczone 100 000 zł w
budżecie na drogi  wojewódzkie i  dotacja celowa to jest  załącznik do budżetu,  w
którym wpisuje  się  zadanie.  W związku  z  tym zawnioskowała  do  pana Wójta  i
wyznaczyła  termin  do  końca  stycznia,  żeby  pan  Wójt  zmienił  zapis  z  drogi
wojewódzkiej  na  zadanie  „budowa  obwodnicy  dla  Klimontowa”.  Na  budowę
obwodnicy zażądała kwoty 200 000 zł. Powiedziała, że nie mogą dłużej czekać  z
budową obwodnicy, ponieważ za chwilę Unia Europejska nie będzie dokładała do
dróg. Zapytała pana Wójta co zrobił poza malowanką, którą przedstawił na zebraniu
wiejskim w dniu 17.11.2013 r. w GOKu dla obwodnicy do chwili obecnej.

Pan X. Xxxxx podniósł sprawę artykułu prasowego dotyczącego złożenia przez pana
Wójta  Bienia  oświadczenia  majątkowego.  Poruszone  są  w  artykule  kwestie
zadłużenia wobec trzech firm na kwotę  1 460 000 zł.  Poruszona również  została
kwestia wydanego wyroku Sądu Rejonowego w Kielcach z 20 listopada w sprawie
złożenia  przez  pana  Ryszarda  Bienia  oświadczenia  majątkowego  niezgodnego  z
prawdą. Podniósł sprawę wyroku Sądu Okręgowego w Kielcach w sprawie zwrotu
mieszkańcom Goźlic i Zakrzowa kwoty zbliżonej do 100 000 zł wraz z ustawowymi
odsetkami. Zapytał dlaczego pan Wójt nie stosował się do wytycznych  Rady Gminy,
która uchwałą  z  23 lutego 2005 r.  ustaliła  stawki  opłaty  adiacenckiej  i  dlaczego
uchwały nie wykonał. Powiedział, że sąd zmusił pana Wójta do udzielenia informacji
publicznej  do  opublikowania  wykazu  osób,  którym  udzielono  ulgi,  umorzeń.
Wówczas  zobaczył,  że  pan  Wójt  umorzył  sobie  podatki.  Powiedział,  że  miał
możliwość wejrzenia na strony BIPu innych gmin i dowiedział się, że tam również
pan  Wójt  ma  umarzane  podatki.  Zapytał  co  to  są  za  umorzenia.  Poprosił  o
wyjaśnienie co to są za długi. Zapytał jakie będzie zadłużenie gminy po przyjęciu
budżetu na 2014 r., gdzie planuje się wziąć kredyt 4 400 000 zł na budowę drogi
Klimontów – Obrazów i na przebudowę drogi gminnej – ul. Zysmana. Zauważył, że
wszystkie  inwestycje  są  realizowane  z  pożyczek.  Zwrócił  uwagę  na  sposób
realizowania  inwestycji  na  terenie  gminy.  Na  każde  zadanie  jest  przygotowana
dokumentacja  techniczna, jest  zakres  robót,  przetarg,  kwoty po przetargu i  nagle
okazuje  się,  że każda robota jak  jest  wykonywana,  czy to  jest  wzbogacanie wsi
Adamczowice,  czy  Nowa  Wieś,  Pokrzywianka,  Węgrce,  remont  świetlicy
Olbierzowice to wydaje się na nie dodatkowe pieniądze. Zapytał czy jest to celowe
działanie.

Pan Przewodniczący Rady przywołał pana Xxxxx do porządku stwierdzając, że nie
jest to kampania wyborcza, ale sesja Rady Gminy.

Pan Xxxxx kontynuując dalej zapytał pana Wójta kto był wykonawcą drogi w Kępiu,
bo nie może się tego doszukać w BIPie a droga jest tak wygrzebana. Pana Sekretarza
zapytał czy są wpływy z reklam do budżetu gminy. Sprawa wykonania Rynku – asfalt
został zerwany i wyrzucony w kąt. Pan Wójt mówił, że jak ktoś prosił to dajemy mu,
ale  zwrócił  uwagę,  że  on  robił  asfalt  za  pieniądze  publiczne  i  należy  wykazać
szczególną  ostrożność  przy gospodarowaniu  środkami  publicznymi.  Zauważył,  że
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zerwany asfalt z Rynku powinien być dobrze zagospodarowany przez pana Wójta.
Powiedział, że nadal nie otrzymał wyjaśnień w sprawie realizacji Orlika.

Pani Xxxxx podniosła sprawę ceny sprzedaży jej mieszkania przez gminę. Zapytała
dlaczego  panu  Xxxxx pan  Wójt  sprzedał  mieszkanie  za 20  000  zł,  o  czym nie
wiedziała nawet Rada Gminy a jej chce sprzedać za 100 000 zł. Zarzuciła, że ją z
panem  Witczakiem  pan  Wójt  ciągle  szykanuje.  Ciągle  otrzymują  pisma,  że
przesiedleni zostaną do budynków socjalnych. Trwa to już od trzech lat. Zarzuciła, że
kotłownie sprzedał Wójt bez przetargu.

Pan Xxxxx podniósł sprawę ruchu drogowego na ul. Ossolińskiej i Małym Rynku.
Powiedział, że ponad miesiąc temu napisał pismo do pana Wójta o rozgraniczenie
ruchu na  ul.  Ossolińską  i  ul.  Sandomierską  i  nie  otrzymał  odpowiedzi.  Podniósł
sprawę dokonania ponad 20 lat temu przedpłaty na wykonanie przyłącza gazowego.
Do dzisiaj mimo dokonania przedpłaty tego przyłącza nie wykonano i pieniędzy też
nie zwrócono. Nawet raty podatku na poczet tej przedpłaty nie umorzono. 

Pani Xxxxx powiedziała, że na jednej z ostatnich sesji w GOKu w wypowiedzi pana
Przybylskiego wyczuła intencję, że chciał wykpić ją i stowarzyszenie mówiąc, że to
taka grupa się zebrała i której umyśliła się obwodnica w Klimontowie a za chwilę
zachce się  im mieć  lotnisko.  Powiedziała,  że pan Przybylski  jest  wykształconym
człowiekiem, poważnie traktuje swoją  funkcję  w gminie i  oświadczyła, że nie da
ośmieszyć siebie. Zapytała co pan Przybylski zrobił za czas swojej kadencji jako wójt
dla obwodnicy dla Klimontowa.

Pan  Przybylski,  Zastępca  Wójta odpowiedział,  że  nie  przypomina  sobie,  żeby
zabierał głos w sprawie stowarzyszenia czy lotniska, w sprawie obwodnicy nie zrobił
nic.

Pan Wójt Bień odpowiedział na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania.

➢ Pan Xxxxx i sprawa przedpłaty na wykonanie przyłącza gazowego – z tego co
słyszał  to któryś  z sąsiadów nie zgodził  się  na przekopanie i  przyłącza nie
wykonano. Nie była to wina Urzędu Gminy, ale mieszkańcy nie umieli  się
dogadać między sobą. Rozgraniczenie ruchu na ul. Ossolińskiej – powiedział
panu dyrektorowi, że poczeka tylko do końca czerwca kiedy ma się zakończyć
budowa drogi z Osieka do Staszowa i na pewno nie pozwoli na taki ruch przez
gminę  Klimontów.  Powiedział,  że  przed  świętami  obserwowany  był  duży
natłok  tych samochodów ciężarowych.  Skończyły  się  już  pieniądze i  przez
kolejne 3 miesiące ruch samochodów ciężkich będzie mniejszy.

➢ Pani  Xxxxx i  sprzedaż  mieszkań  –  powiedział,  że  nie  udał  się  na  nich.
Zaplanowane w budżecie gminy były dochody ze sprzedaży majątku. Wszyscy
najemy oprócz dwóch najemców mieszkania wykupili.  Mieszkania wycenia
nie Wójt, ale rzeczoznawca. Państwo zaskarżyli go do prokuratury, prokuratura
umorzyła  postępowanie.  Państwo  zaskarżyli  postanowienie  do  Prokuratora
Okręgowego.  Powiedział,  że  nie  może  sam  ustalać  bonifikaty,  bonifikatę
ustaliła  Rada Gminy i  mieszkanie  pani  Xxxxx po zastosowaniu  bonifikaty
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kosztuje 37 000 zł. Zapowiedział, że jeśli mieszkania nie zostaną wykupione
przez  najemców,  najemcy  nie  skorzystają  z  prawa  pierwokupu  to  ogłosi
przetarg  nieograniczony  na  ich  sprzedaż.  Sprawa  sprzedaży  kotłowni  –
przetarg  został  przeprowadzony  i  wyłoniony  został  nabywca.  Należy  się
cieszyć, że ktoś taką ruderę chciał kupić. Do przetargu mógł przystąpić każdy.
Poinformował, że został sprzedany budynek Gminnej Spółdzielni na Rynku w
Klimontowie.

Pani Xxxxx powiedziała, że pani księgowa powiedziała, że Urząd Gminy dodawał
pieniądze do  utrzymania  mieszkań.  Zaprzeczyła  jakoby z  Urzędu były  pieniądze
wydawane do utrzymania mieszkań. Nic przez 26 lat nie było dołożone.

Pan Wójt kontynuując dalej powiedział:

➢ Pan Xxxxx i sprawa oświadczeń majątkowych - powiedział ogólnie, że nikt nie
składa  prawdziwych  oświadczeń  majątkowych.  Do  każdego  oświadczenia
można się doczepić. Jeśli chodzi o jego osobę to powiedział, że jest to jego
prywatna sprawa. Powiedział, że o sprawie można mówić jak decyzja będzie
ostateczna. Poinformował, że pokazywał panu Przewodniczącemu Rady wyrok
Sądu Apelacyjnego w Krakowie. Sprawy nadal się toczą.

➢ Sprawa obwodnicy –  powiedział,  że w budżecie  gminy nie  można wpisać
takiego  zadania.  Powiedział,  że  na  niedawnym  konwencie  wójtów,
burmistrzów  i  prezydentów  województwa  świętokrzyskiego  rozmawiał  z
dyrektorem  Świętokrzyskiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  w  sprawie
obwodnicy. Poinformował go, że w budżecie gminy zabezpieczono kwotę 100
000 zł na drogę wojewódzką. Zapowiedział, że jeśli dyrekcja ŚZDW zwróci się
do gminy z prośbą  o środki, bo zabraknie im na wykonanie koncepcji  to z
budżetu gminy takie pieniądze zostaną dołożone. Na dzień dzisiejszy jednak
gmina  nie  może  sobie  pozwolić  na  zablokowanie  budżetu,  żeby  nie  móc
zrealizować innych zadań z zakresu wodociągów i dróg. Malowanka, o której
mówiła pani  Xxxxx kosztowała tylko 2 godziny pracy i 50 zł. A koncepcja
wykonana kiedyś kosztowała gminę 100 000 zł i stoi w kącie i nie wiadomo na
co  jest  to  potrzebne.  Zapowiedział,  że  jeśli  będzie  zapewnienie  pana
Marszałka, że zadanie budowa obwodnicy zostanie włączone przez Sejmik do
budżetu województwa świętokrzyskiego to wspólnie z zastanowi się z Radą
nad rozwiązaniem, ale na dzień dzisiejszy nie pozwoli zablokować 200 000 zł
w budżecie.

Pan Xxxxx zapytał co z jego pismem. 

Pan Wójt  Bień odpowiedział,  że zostało  przekazane do  według  właściwości  do
Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Pan radny Kwapiński zgłosił wniosek formalny o zamknięcie tematu i przejście do
kolejnego punktu, bo ta dyskusja prowadzi donikąd.

Pan Wójt Bień kończąc dopowiedział:
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➢ Do pana Lipca w sprawie drogi Beradz – Płaczkowice i Beradz – Łownica –
część informacji pan Lipiec otrzymał na piśmie. Urząd w dniu 27 grudnia br
otrzymał  także  pismo  ze  Starostwa  Powiatowego  w  Opatowie.  W piśmie
informują,  że  remont  odcinka  drogi  powiatowej  Przewpiórów  –  Beradz  –
Kozinek – Pokrzywianka na odcinku 200 m w m. Garbowice  jest uzasadniony.
W obecnej chwili przeprowadzono remont cząstkowy nawierzchni materiałem
kamiennym. Remont nawierzchni masą  asfaltową  będzie rozpatrywany przy
sporządzaniu robót na drogach w 2014 roku.

➢ Droga w Śniekozach do pól i boiska sportowego – powiedział pan Wójt, że
czytając wnioski  z  Komisji  cieszy go, iż  większość  radnych zaakceptowała
jego propozycję zgłoszenia tej drogi do dofinansowania z Funduszu Ochrony
Gruntów Rolnych. Wówczas Urząd otrzyma zwrotu 20 000 zł. Na drogę do
pani Judy w Szymanowicach Dolnych przyjdzie czas, teraz pogłębiony został
tam rów. 

➢ Pan Fijałkowski i awaria wody – powiedział, że nie jest ekspertem, może tylko
wnioskować, bo nieraz i pan Kwapiński mówił jakie są wgłębienia na drodze
wojewódzkiej i sam wypowiadając się do pracy mówił, że jest to wina ruchu
samochodów ciężkich, bo asfalt pod ciężarem się uginał i gdzieś to musiało
siąść.  Koszty  awarii  będą.  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  nie  przedstawił
jeszcze  faktury  za  naprawę.  Poinformował,  że  dziś  na  Rynku  zapadła  się
kostka.

Pan  Przewodniczący  Rady poddał  wniosek  pana  radnego  Kwapińskiego  pod
głosowanie. Za: 11, przeciwko: 1, wstrzymało się: 3. 

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o złożenie wyjaśnień. 

Pani Skarbnik Sobolewska powiedziała, że na Komisji Budżetowej przedstawiła i
wyjaśniła zmiany, a na pozostałych Komisjach wyjaśniła ustnie. Następnie wyjaśniła
propozycje zmian w budżecie gminy na 2013 r.

Uwag i zapytań do proponowanych zmian nie wniesiono. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały, a następnie poddał go pod
głosowanie. Za:  15.

Uchwała Nr XXXII/340/13 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. została
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 7 porządku obrad 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania do zmian w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2013 – 2027.
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Uwag i zapytań nie zgłoszono.

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.
Za:  15.

Uchwała Nr XXXII/341/13 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy  Klimontów  na  lata  2013  –  2027  została  podjęta  i  jest  załącznikiem do
niniejszej uchwały.

Do punktu 8 porządku obrad sesji

a).Pan radny Lipiec odczytał uchwałę Nr 114/2013 z dnia 29 listopada 2013 r. w
sprawie opinii o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014
- 2028.   

b).Opinie Komisji Rady:

Pani radna Micha – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  zapoznała się z
uchwałą Nr 114/2013 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Kielcach  z  dnia 29 listopada 2013 r.  w sprawie opinii  o  wieloletniej  Prognozie
Finansowej na lata 2014-2028 i nie wnosi zastrzeżeń do projektu uchwały w sprawie
uchwalenia WPF GK na lata 2014 – 2028 i jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt
uchwały.    

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetowa zapoznała się z uchwałą Nr 114/2013 VI
Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach  i  nie  wnosi
zastrzeżeń do projektu uchwały.

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna zapoznała się z uchwałą Nr 114/2013
VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach i nie wnosi
zastrzeżeń do projektu uchwały.

Pan radny Zimnicki  – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje projekt
uchwały w wersji przedstawionej przez pana Wójta. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.
Za: 14, przeciwko: 1, wstrzymało się: 0.  

Uchwała  Nr  XXXII/342/13  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Klimontów  na  lata  2014  –  2028  została  podjęta  i  jest
załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 9 porządku obrad sesji

a).  Pan Przybylski, Zastępca Wójta przedstawił projekt budżetu gminy na 2014 r.
Poprosił Radę o przyjęcie budżetu w całości i rzeczową dyskusję.

b).Pan radny Lipiec odczytał uchwały VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Kielcach Nr 112/2013 z dnia 29 listopada 2013 r. w sprawie opinii
o projekcie budżetu Gminy Klimontów na 2014 r. i Nr 113/2013 z dnia 29 listopada
2013  r.  w  sprawie  możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetu  planowanego  w
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projekcie uchwały budżetowej Gminy Klimontów na 2014 rok. 

c).Opinie Komisji Rady:

Pani radna Gajewska – Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z uchwałami VI
Składu  Orzekającego  RIO  w  sprawie  opinii  o  projekcie  budżetu  i  w  sprawie
sfinansowania planowanego deficytu budżetu. Obszerne wyjaśnienia złożył pan Wójt.
W trakcie posiedzenia radni Kozioł, Pawlik i Zimnicki zgłosili wniosek, żeby środki
zabezpieczone w projekcie budżetu gminy na 2014 r. na ochronę zabytków i opiekę
nad zabytkami w kwocie 20 000 zł zabezpieczyć dla Parafii Rzymskokatolickiej w
Goźlicach,  ponieważ  ksiądz  proboszcz  z  Goźlic  w  terminie  złożył  wniosek  do
budżetu.  W wyniku  głosowania  za:  3,  przeciwko:  0,  wstrzymało  się:  1  wniosek
przeszedł.  Komisja wnosi  o środki  zabezpieczone w projekcie budżetu gminy na
2014  r.  na  ochronę  zabytków  i  opiekę  nad  zabytkami  w  kwocie  20  000  zł
zabezpieczyć dla Parafii Rzymskokatolickiej w Goźlicach i jednogłośnie pozytywnie
opiniuje projekt budżetu.

Pani radna Michta - Komisja Rolna wnioskuje do projektu budżetu gminy na 2014
r.: większy nacisk kłaść na remonty bieżące dróg gminnych, asfaltowanie dróg, starać
się o środki na zwodociągowanie gminy, wprowadzić do budżetu gminy na 2014 r.
zadania  „zakup  kontenera  dla  Pęchowa”.  Komisja  stosunkiem  głosów  za:  4,
przeciwko:  1,  wstrzymało  się:  0  jest  za  uchwaleniem  budżetu  w  wersji
przedstawionej przez pana Wójta z uwzględnieniem wniosków Komisji.

Pan radny Kwapiński – Komisja Rewizyjna zapoznała się z uchwałami VI Składu
Orzekającego  RIO  o  projekcie  budżetu  gminy  na  2014  r.  i  o  możliwości
sfinansowania  planowanego  deficytu.  Komisja  wnioskuje  po  przegłosowaniu
wniosku radnego Pawlika, aby środki zabezpieczone w projekcie budżetu gminy na
2014  r.  na  ochronę  zabytków  i  opiekę  nad  zabytkami  w  kwocie  20  000  zł
zabezpieczyć  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  w  Goźlicach.  Komisja  jednogłośnie
pozytywnie opiniuje projekt  budżetu  na 2014 r.  w wersji  zaproponowanej  przez
Wójta z uwzględnieniem wniosku Komisji.

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy po zapoznaniu się
z  wnioskami  i  uwagami  dotyczącymi  projektu  budżetu  na  2014  r.  z  pozostałych
Komisji  Rady  Gminy  (Komisji  Rewizyjnej,  Komisji  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego  oraz  Komisji  Spraw  Społecznych),  opinią  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej,  jak  również  po  przeanalizowaniu  na  własnych  posiedzeniach
projektu budżetu na 2014 r., a w szczególności spraw dotyczących:

– dochodów budżetu gminy (25 522 600,20 zł)
– wydatków budżetu gminy (28 122 600,20 zł)
– deficytu budżetu gminy (planowanych kredytów i pożyczek 2 600 000na 

sfinansowanie planowanego deficytu, 800 000 zł na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań)

– dotacji przedmiotowych, podmiotowych i celowych,
– inwestycji rocznych i limitów wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia
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– wykazu przedsięwzięć w wieloletniej prognozie finansowej (2014-2028)
– zadań jednostek pomocniczych w ramach tzw. funduszu sołeckiego

Komisja  stosunkiem głosów za:  0,  przeciwko:  2,  wstrzymało  się:  4  postanowiła
zaopiniować negatywnie przedstawiony projekt budżetu Gminy Klimontów na 2014
r. Komisja wnioskuje aby położyć większy nacisk na remonty bieżące dróg gminnych
(asfaltowanie  dróg),  starać  się  o  środki  na  kompleksowe  zwodociągowanie,
skanalizowanie  gminy oraz  stworzyć  własne  źródło  poboru  i  dostarczania  wody.
Ponadto  za  mało  jest  zaplanowanych  inwestycji  w  terenie,  jednakże  środki
zaoszczędzone  i  z  tzw.  refundacji  przeznaczyć  na  budowę  dróg  gminnych  o
nawierzchni asfaltowej. Pozostałe wnioski Komisji Budżetowej są następujące:

1. Dokończyć drogę w Szymanowicach Dolnych w kierunku pana Xxxxx i drogę 
do pani Xxxxx oraz w Szymanowicach Górnych drogę do pana Xxxxx.

2. Zabezpieczyć w projekcie budżetu kwoty 200 000 zł na sfinansowanie prac
związanych z wykonaniem koncepcji i  dokumentacji na budowę  obwodnicy
dla Klimontowa.

3. Zabezpieczyć  środki  na  wykonanie  projektu  budowy  kanalizacji  w
Szymanowicach Dolnych. 

4. Odbudować  drogę  do pani  Xxxxx w Szymanowicach Dolnych ze środków
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych

5. Stworzyć  mini  strefę  ekonomiczną  pod przyszłe inwestycje poprzez wykup
gruntów od Klimontowa do CPNu.

6. Środki  zabezpieczone  w  projekcie  budżetu  gminy  na  2014  r.  na  ochronę
zabytków i opiekę nad zabytkami w kwocie 20 000 zł zabezpieczyć dla Parafii
Rzymskokatolickiej  w  Goźlicach,  ponieważ  ksiądz  proboszcz  z  Goźlic  w
terminie złożył wniosek do budżetu.

7. Zagwarantować w projekcie budżetu środków na rozwój turystyki, rekreacji i
na  źródła  odnawialne  poprzez  budowę  stacji  uzdatniania  wody  i  turbiny
wodnej.

d).W dyskusji udział wzięli:

Pan radny Fijałkowski powiedział, że zdaje sobie sprawę, że opracowanie budżetu
jest  bardzo  trudne.  Przyznał,  że  rzeczywiście  był  czas,  żeby  przeanalizować
dokładnie wszystkie zadania ujęte w budżecie na 2014 r.  Stwierdził,  że tego nie
zrobiła  żadna  Komisja,  nawet  Komisja  Budżetu,  Finansów  i  Majątku  Gminy.
Komisja została zwołana zbyt późno, później była zwołana druga Komisja ale tuż
przed sama sesją. Chcąc dokładnie przeanalizować zadania, które są postawione w
budżecie to trochę by zeszło. Powiedział, że gdyby nawet wnioski wcześniej padły to
Wójt, chociaż nie bardzo jest chętny do tego, może ująłby coś w projekcie budżetu.
Jak  dotąd  żadne  zadanie,  o  które  wnosi  Komisja  nie  zostało  ujęte  w  budżecie.
Powiedział, że osobiście prosił i wnioskował o zabezpieczenie 200 000 zł w budżecie
gminy z  wyszczególnieniem – obwodnica w Klimontowie.  Pan Wójt  na Komisji
Budżetowej wręczył mu pismo ze Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, w
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którym dla uśpienia gminy piszą o obwodnicy, ale to jest odpowiedź w sprawie pisma
z Urzędu Gminy o  remont  drogi  wojewódzkiej.  Przypomniał,  że na spotkaniu  z
administratorami dróg dyrektor ŚZDW powiedział o tym remoncie drogi od Iwanisk
do Koprzywnicy, ale powiedział także o tym, że jak gmina opracuje koncepcję,  a
nawet  projekt  budowy to  oni  wchodzą  i  budują  obwodnicę,  nie  wiadomo kiedy
oczywiście, ale tak powiedział, że wchodzą i budują. Powiedział, że bardzo ciężko
jest panu Wójtowi przeznaczyć jakąś kwotę na opracowanie koncepcji, chociaż łatwo
pan  Wójt  ma  zamiar  wydać,  chociaż  sam jest  z  Klimontowa,  pieniądze  na  ul.
Zysmana  od  banku  do  bloków w  kwocie  przeszło  1300  000  zł.  Powiedział,  że
głosował za tym zadaniem, ale jak mógł nie głosować jak jest radnym z Klimontowa.
Powiedział, że dziwi się radnym ze wsi, że to przegłosowali, bo przecież za tę kwotę
można było zrobić wiele dróg mniejszych na wsiach. Zwrócił uwagę, że na drogę
powiatową Klimontów – Obrazów też dokłada się 1100 000 zł, czyli 1:1 z powiatem
a na obwodnicę nie ma. Zaznaczył, że jest z Klimontowa Zwrócił się do pana Wójta z
prośbą, żeby pokazał mu pismo z Urzędu Gminy, w którym pisze się o obwodnicy.
Jeśli  pan Wójt  pokaże takie pismo, to on przyrzeka, że więcej  nie upomni  się  o
obwodnicę. 

Pan Przybylski,  Zastępca  Wójta powiedział,  że powstało  stowarzyszenie,  które
miało wspierać Urząd a oni żądają 200 000 zł na obwodnicę. Powiedział, że i pan
radny ma rację i pan Wójt ma rację. Koncepcja nie kosztuje 100 000 zł. Pan dyrektor
ŚZDW bez zgody pana Maćkowiaka nie ruszy palcem. Dążmy do koncepcji,  ale
przepychajmy się. Bombardujmy pana Bokwę, pana Maćkowiaka, żeby ich tematem
zainteresować. Wyraził nadzieję, że wspólnie dogadają się w tej kwestii i pójdą w
jednym kierunku.

Pan Wójt Bień powiedział, że na konwencie wójtów, burmistrzów i prezydentów
miast zapytał panią Wójt Rakowa jak to zrobili, że złotówki nie dołożyli do budowy
obwodnicy.  Umówił  się  z  nią  na  spotkanie  po  Nowym  Roku  w  tej  sprawie.
Powiedział,  że  25  lipca  br  napisał  do  pana  Jana  Maćkowiaka,  członka  Zarządu
Województwa Świętokrzyskiego i do pana dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg
Wojewódzkich  w  sprawie  obwodnicy.  Zapowiedział,  że  napisze  w  twej  sprawie
jeszcze  do  pana  Borzęckiego,  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu,  Finansów  i
Majątku Gminy. Zapowiedział, że jeśli będzie taka potrzeba zabezpieczenia środków
w budżecie to wówczas takie środki zostaną zabezpieczone. 

Pan radny Lipiec powiedział, że Komisja Budżetowa spotkała się raz w listopadzie i
dwa razy w grudniu odnośnie projektu budżetu gminy i każdy na pewno przeczytał
projekt budżetu. Powiedział, że na Komisji Budżetowej sam miał wątpliwości co do
budowy drogi powiatowej Klimontów – Obrazów i drogi gminnej ul. Zysmana ale
trzyma za słowo pana Wójta, że oszczędności, które będą z drogi powiatowej, z ul.
Zysmana  i  z  refundacji  za  zwrot  środków  za  realizację  budowy  wodociągu  w
Pokrzywiance pójdą na odcinki dróg zostaną wykonane. 

Pan  radny  Kwapiński  stwierdził,  że  dyskusja  dotyczy  budżetu  trudnego,
wyborczego. Powiedział, że cieszy się, że temat budowy obwodnicy został otwarty.
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Jest  to  zadanie  bardzo  trudne  ekonomicznie  i  ma  pełną  świadomość,  że  gmina
Klimontów jako zespół sołectw stoi przed bardzo trudnym zadaniem. Powiedział, że
dla niego najważniejsze jest to, że w tym roku dzięki wspólnym głosom doprowadzili
do  bardzo  ważnego  spotkania,  na  którym  pochylono  się  nad  tym  tematem.
Wprowadzony  on  został  do  programu  Rozwoju  Infrastruktury  Drogowej
Województwa  Świętokrzyskiego.  Powiedział,  że  nie  jest  rolą  radnych  gminy
wprowadzać  zadanie  do  budżetu  województwa.  Jego  zdaniem  sandomierskie  w
województwie  świętokrzyskim  nie  istnieje  drogowo.  Przeprosił  za  to  słowo.
Powiedział,  że  zadanie  Rady  w  temacie  drogi  jest  takie,  żeby  systematycznie
przypominać. Jako mieszkaniec gminy tematu obwodnicy nie chce ani wykluczać,
ani zapominać,  ale pieniędzy na realizację nie szukajmy w gminie. To muszą być
pieniądze zewnętrzne. Jako prezes Zarządu Gminnego OSP powiedział, że straże w
budżecie gminy są  zauważone i  docenione.  Podniósł  temat drobnej  infrastruktury
wokół świetlicy w Ossolinie. Powiedział, że cieszy się bardzo z tematu Zakrzowa,
który niejako nie jest widoczny w budżecie, ale jest w pełni przygotowany. Wyraził
nadzieję,  że w przyszłym roku uda się wzbogacić  jednostkę  OSP w Zakrzowie w
samochód. W kolejce czekają także druhowie z Szymanowic, gdzie właściwie nie ma
nic. Wyraził  zadowolenie, że w tej kadencji  udało się  tak dużo zrobić  w zakresie
dróg.  Cieszy  go,  że  pan  Wójt  wypracował  sobie  bardzo  dobrą  metodę  na
zdiagnozowanie  stanu  dróg  -  poprzez  fotografowanie  stanu  dróg.  Dzięki  temu
zgłoszono  do  realizacji  drogi  powodziowe.  Wyraził  nadzieję,  że  budżet  zostanie
podjęty dzisiaj na sesji. Podziękował pani Skarbnik za to, że rok 2013 był rokiem bez
kredytu.  Pan  Wójt  ciągnie  a  pani  Skarbnik  metodycznie  hamuje  i  jest  to  dobre
powiązanie mechanizmu budżetowego.

Pan radny Frejlich powiedział, że chciałby, żeby pan Wójt odniósł się do drogi do
pani Xxxxx i przekonał go do tego, żeby głosował nad budżetem.  

Pan radny Borycki podniósł sprawę wodociągu. Powiedział, że było mówione, że
jak pieniądze zostają z wodociągu to żeby szły na realizację innych wodociągów, a
nie na inne drogi, bo tak dzisiaj słyszał. 

Pan radny  Szeląg powiedział,  że  dziwi  się,  że nie  czuje  pan  radny  Kwapiński
zagrożenia nad gminą. Zapytał dlaczego jego postulaty rozwojowe nie są brane pod
uwagę. Gmina stoi na subwencjach i dotacjach. Nic się nie robi, żeby uniezależnić się
od budżetu centralnego. Łoniów dobrze się rozwinął. Powstała przetwórnia. Podniósł
sprawę wykupu działek w stronę CPNu ok. 30 km. Zapytał panią Skarbnik na czym
prognozuje,  że  będzie  2% podwyżki.  Zapytał  czy  jest  zaplanowane  w  projekcie
budżetu wykupienie kawałka ziemi. 

Pan Przewodniczący Rady zgodnie z  procedurą  uchwalania  budżetu  oddał  głos
panu Wójtowi w celu odniesienia się do zgłoszonych uwag.

Pan Wójt  Bień odpowiedział,  że wszyscy mają  rację,  ale  po troszku.  Odnośnie
konstruowania  budżetu  podziękował  radnym,  sołtysom  za  złożone  wnioski  do
budżetu, na podstawie których później trzeba było wybrać  do budżetu te zadania,

13



które udźwignie gmina. Odpowiadając na pytanie pana radnego Frejlicha powiedział,
że jest człowiekiem, który raczej nie lubi kłamać. Ma już powyliczane, na początku
stycznia zleci  wykonanie projektów dróg.  Po uzyskanych oszczędnościach będzie
sukcesywnie  drogi  realizować.  Są  to  drogi,  na  realizację  których  nie  ma  szans
uzyskać  dofinansowania z  zewnątrz,  bo są  to  malutkie  odcinki.  Poprosił  Radę  o
przegłosowanie budżetu gminy na 2014 r. w wersji zaplanowanej i przedstawionej.
To będzie docenienie ciężkiej pracy Rady i Skarbnika.

Przewodniczący Rady  odniósł się do wniosku zgłoszonego przez cztery Komisje,
aby  środki  zabezpieczone  w  projekcie  budżetu  gminy  na  2014  r.  na  ochronę
zabytków i  opiekę  nad zabytkami  w kwocie  20  000 zł  zabezpieczyć  dla  Parafii
Rzymskokatolickiej w Goźlicach. Powiedział, że przepisy nie pozwalają zapisać tego
do budżetu. To będzie zapisane do protokołu. 

e).Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że budżet przyjmuje się zwykłą większością
głosów  w  obecności  co  najmniej  połowy  ustawowego  składu  rady,  a  następnie
przeprowadził głosowanie.

Za: 13, przeciwko: 1, wstrzymało się: 1. 

Uchwała Nr XXXII/343/13 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Klimontów na
2014 r. została podjęta i jest załącznikiem do protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady pogratulował panu Wójtowi i pani Skarbnik przyjęcia
budżetu. 

Pan Wójt podziękował Radzie za przyjęcie budżetu. Poinformował, że był ogłoszony
przetarg  na  dowożenie  uczniów.  Unieważniony  został.  Ogłoszony  został  drugi
przetarg i różnica między pierwszym a drugim przetargiem jest na plus dla budżetu
gminy o kwotę 24 000 zł. 

Pan Przewodniczący Rady zarządził 20 minut przerwy w obradach sesji na spożycie
obiad. Po przerwie obrady wznowił. 

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Opinie Komisji Rady – pozytywne. Za: 15.

Uchwała Nr XXXII/244/13 w sprawie określenia stawek dotacji dla samorządowego
zakładu  budżetowego  gminy  Klimontów  została  podjęta  i  jest  załącznikiem  do
niniejszego protokołu. 

Do punktu 11 porządku obrad sesji
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Pan Wójt Bień powiedział, że budżecie gminy na 2014 r. na oświatę zaplanowano
kwotę 8 739 100 zł z tego subwencja oświatowa to kwota 6 706 893 zł, z budżetu
gminy dokładamy do oświaty 2 032 207 zł. Dodatek uzupełniający dla nauczycieli
zamknie  się  kwotą  100  963,45  zł.  Dodatek  trzeba  wypłacić  do  31  stycznia  br.
Podziękował pani  dyrektor Czajkowskiej za pracę, czego efektem są wyniki kontroli
przeprowadzonej  przez  Kuratorium  Oświaty.  Podziękował  za  nienaganną  pani
dyrektor  Kordyce,  pani  kierownik  Szeląg, dyrektorom szkół  prowadzonych przez
stowarzyszenia. Wyraził nadzieje, że pieniądze, które wydatkuje się z budżetu idą w
dobrym kierunku. Podziękował za aktywny udział w programie „Radość od 6 lat”.
Poinformował, że od Kuratora Oświaty otrzymał podziękowanie za udział  w tym
projekcie,  gdzie  jako  jedyna  szkoła  z  powiatu  sandomierskiego  wzięła  udział  w
programie. Podziękował wszystkim osobom, które mają do czynienia z oświatą.

Do punktu 12 porządku obrad sesji

a).Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia
nieruchomości gruntowej w Pęchowie. 

Po  odczytaniu  projektu  powiedział,  że  wpłynęły  dwa  pisma  od  mieszkańców
Pęchowa w sprawie protestu przeciwko sprzedaży tej działki. 

Odczytał  pismo mieszkańców Pęchowa z  dnia  23.12.2013  r.  w  sprawie  protestu
odnośnie zbycia działki w Pęchowie. 

Następnie pan Przewodniczący Rady odnosząc się do pisma mieszkańców Pęchowa
wyjaśnił, że działka nie jest wiejska tylko gminna. Grunty zostały skomunalizowane
ponad 20 lat temu. 

Pan Wójt Bień poprosił, żeby nie traktować propozycji sprzedaży działki jako jego
złośliwość. Jego zdaniem na dzień dzisiejszy nie jest to potrzebne. Przypomniał, że w
poprzedniej kadencji kiedy radnym z okręgu obejmującego Pęchów był pan Kordyka
gmina zakupiła działkę  0,50 ha za kwotę  prawie 25 000 zł pod boisko sportowe.
Boisko sportowe zostało urządzone. W przyszłym roku uda się wyasfaltować drogę
do boiska.

Pan  Przewodniczący  Rady powiedział,  że  do  projektu  uchwały  dołączony  jest
operat szacunkowy. Działka oszacowana jest na kwotę 19 640 zł. 

Pan radny Szeląg  powiedział, że mieszkańcy zwracali się do niego w tej sprawie i
sprzedawanie  bez  zgody  mieszkańców jest  urąganiem im.  Na  pierwszym planie
powinno być zrozumienie potrzeb mieszkańców, a suma zbycia gminy nie zbawi. 

Pan  Wójt  Bień odpowiedział,  że  takich  kółek  rolniczych  na  terenie  gminy
Klimontów było bardzo dużo i nikt o to nie dba. Taka jest prawda. Powiedział, że
pieniądze ze  sprzedaży  działki  w  Pęchowie  nie  pójdą  na  podwyżki  ale  zostanie
zakupiony kontener na potrzeby sołectwa.

Pan Przewodniczący Rady  wyraził nadzieję, że pan radny Goździewski dopilnuje
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sprawy zakupu kontenera i doprowadzenia drogi asfaltowej do boiska. 

Pan  radny  Goździewski  poprosił,  żeby  środki  ze  sprzedaży  działki  poszły  na
potrzeby sołectwa.  

Pan radny Szeląg zapytał co pan Rębacz może sugerować mieszkańcom jak oni nie
chcą sprzedawać działki. Zaproponował, żeby sugerował w Nowej Wsi. 

Pan  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Za:  8,
przeciwko: 2, wstrzymało się: 3.

Uchwała Nr XXXII/345/13 w sprawie zbycie nieruchomości gruntowej w Pęchowie
została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.

b).Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Opinie Komisji Rady – pozytywne. 

Uwagę wniósł  pan radny Lipiec, który powiedział, że Komisja Budżetowa jest za
projektem uchwały i  podczas dyskusji  Komisja postanowiła, żeby pan Wójt i  pan
Przewodniczący Rady na Zgromadzeniu Związku postulowali, żeby pozostawić tych
ludzi tam na wysypisku.

Głosowanie. Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0.

Uchwała  Nr  XXXII/246/13  w  sprawie  wyrażenia  woli  przekazania  składników
mienia  komunalnego  na  rzecz  Ekologicznego  Związku  Gmin  Dorzecza
Koprzywianki została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

Do punktu 13 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Gminy w
2013 r. Powiedział, że Rada Gminy działa na podstawie ustawy z dnia 30 mara 1990
r. o samorządzie gminnym, w oparciu o Statut Gminy, Regulamin Rady Gminy oraz
plan pracy zatwierdzony przez Radę. Rada Gminy realizowała swoje obowiązki na
Komisjach  i  sesjach.  Komisje  Rady  wypracowywały  opinie  na  temat  projektów
uchwał, odnosiły się również do bieżącej korespondencji oraz skarg i wniosków. W
2013 r.  Rada Gminy odbyła 10 sesji, w tym 7 sesji  zwyczajnych, 3 sesje zostały
zwołane  i  odbyte  na  wniosek  Wójta.  Frekwencja  na  sesjach  była  bardzo  dobra.
Uczestniczyło od 13 do 15 radnych. Wszystkie sesje Rady Gminy były prawomocne.
W 2013 r. Rada Gminy podjęła 145 uchwał. Dla porównania w 2009 r. podjęto 77
uchwał, w 2010 r. - 85 uchwał, w 2011 r. - 75 uchwał, w 2012 r. - 100 i w 2013 r. -
145  uchwał.  Z  tego  organ  nadzoru  uchylił  2  uchwały, w  4  przypadkach  zalecił
poprawę zapisów co powodowało reasumpcję uchwał. Z pakietu podjętych uchwał
wyodrębnić można uchwały dotyczące spraw majątkowych, których było najwięcej,
uchwały  dotyczące  spraw  finansowych,  budżetowych,  oświatowych,  skarg  i
wniosków było mniej. Z planu pracy nie zrealizowano punktu – wprowadzenie zmian
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w  Statucie  Gminy.  Temat  przeniesiono  na  rok  2014.  Szczegółowe  informacje
znajdują  się  w  Biurze  Rady  Gminy,  w  protokołach  z  sesji  Rady,  w Biuletynie
Informacji  Publicznej Urzędu Gminy. Podziękował za kolejny rok pracy na rzecz
gminy  i  jej  mieszkańców  Radzie  Gminy,  Komisjom  Rady,  swoim  Zastępcom,
Wójtowi  Gminy,  Zastępcy  Wójta,  pani  Skarbnik,  panu  Sekretarzowi,  sołtysom
kierownikom  jednostek  organizacyjnych,  dyrektorom  szkół,  przedszkola,  GOKu,
Biblioteki, ZGKiM, OPSu, strażom. Z okazji zbliżającego się Nowego Roku złożył
wszystkim najlepsze życzenia noworoczne.

Do punktu 14 porządku obrad sesji

Sprawozdania  z  prac  stałych  Komisji  Rady  w  2013  r.  przedstawili  jej
Przewodniczący.

Pani  radna  Gajewska powiedziała,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  pracowała
zgodnie z planem pracy na 2013r. Obecności członków Komisji były niemalże 100%.
Pojedyncze przypadki  nieobecności  spowodowane były zdarzeniami losowymi.  W
posiedzeniach  komisji  brali  udział  pracownicy  Urzędu  Gminy,  pan  Wójt,  pani
Skarbnik,  kierownicy  jednostek  organizacyjnych,  pan Przewodniczący  Rady.  Do
zadań  komisji  należało  opiniowanie proponowanych przez pana Wójta  projektów
uchwał oraz analizowanie działalności poszczególnych jednostek organizacyjnych, tj.
Biblioteki,  OPSu,  GOKu.  Podziękowała  członkom komisji  za pracę  a  wszystkim
obecnym życzyła dobrego Nowego Roku. 

Pani radna Michta powiedziała, że Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
spotkała się 12 razy. Pojedyncze nieobecności z przyczyn zdarzeń losowych były na
bieżąco usprawiedliwiane. Komisja pracowała zgodnie z planem pracy na 2013 r.
Komisja  opiniowała  uchwały  zaproponowane  przez  pana Wójta,  rozpatrywała  i
odpowiadała  na  korespondencję.  W  posiedzeniach  Komisji  uczestniczyli:
Przewodniczący  Rady,  Skarbnik  Gminy,  Sekretarz  Gminy,  Kierownik ZGKiM.
Wyjaśnień  udzielali  poszczególni  pracownicy  Urzędu  Gminy,  za  co  serdecznie
podziękowała.  Podziękowała  także członkom Komisji  za rzetelną  pracę  i  złożyła
wszystkim najlepsze życzenia noworoczne. 

Pan radny Lipiec powiedział,  że Komisja  Budżetu,  Finansów i  Majątku  Gminy
pracowała  zgodnie  z  planem  pracy.  Komisja  miała  swoje  posiedzenia  13  razy.
Posiedzenia  były  stałe  i  wyjazdowe,  poruszane  były  na  nich  sprawy  dotyczące
tematów sesyjnych, wniosków od mieszkańców, sołtysów, radnych. Opiniowane były
projekty uchwał, sprawy majątkowe, projekt budżetu a mianowicie dochody budżetu,
wydatki budżetu, deficyt budżetu, zadania jednostek pomocniczych w ramach tzw.
funduszu  sołeckiego.  Opiniowała  pisma  kierowane  do  Komisji.  Frekwencja  była
bardzo wysoka a sporadyczne nieobecności były usprawiedliwiane na bieżąco.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zapisem do protokołu złożone
sprawozdania. 
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Za: 15. Sprawozdania zostały przyjęte. 

Do punktu 15 porządku obrad sesji

Pan Wójt Bień złożył sprawozdanie ze swej działalności w 2013 r. Powiedział, że
rok 2013 był rokiem bez pożyczek, bo chcieli, żeby wyszły wskaźniki. Może niektóre
zadania  z  funduszu sołeckiego  nie  zostały  zrealizowane,  ale  złożył  obietnicę,  że
zdania zostaną dokończone w roku przyszłym. Poinformował, że zakupione zostały
przystanki i będą na dniach montowane. Na dzień 28.11.2013 r. udało się zrealizować
różnych zadań  od wodociągów poprzez drogi na kwotę  1 790 605 zł. Zadłużenie
gminy na dzień 31.12.2012 r. było 8 350 000 zł, na dzień 31.12.2013 r. będzie 7 250
000 zł. Ujęcie wody w Nawodzicach – ponieważ Komisje pozytywnie opowiedziały
się  za  wykupem działki  to  podjęte  zostaną  rozmowy  z  właścicielką  działki.  W
funduszu sołeckim Nawodzic zabezpieczono kwotę 4000 zł na jej wykup. Droga w
Śniekozach – jeśli  będzie tylko nabór  z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych to
droga  zostanie  zgłoszona.  Za  pośrednictwem  sołtysa  podziękował  mieszkańcom
Szymanowic  Dolnych  za  przyczynienie  się  do  urządzenia  placu  zabaw.  Sprawa
wydzierżawienia stawu w Ułanowicach – mieszkaniec złożył ofertę dzierżawy, mamy
opinię radcy prawnego, ale bez zgody Rady nie wydzierżawię.  Energia – niektóre
miejscowości w funduszu sołeckim zabezpieczyły środki na sprawy energetyczne.
Były to Wilkowice, Rogacz, Konary Kolonia w sumie na kwotę 8000 zł . Ogłoszony
został przetarg na uzupełnienie oświetlenia, ale został unieważniony bo kwota po
przetargu  przewyższała  kwotę  zabezpieczoną  na  ten  cel  w  budżecie.  Ponownie
przetarg zostanie ogłoszony w 2014 r. i temat energii zostanie zakończony. Jak często
trzeba robić badania na wysypisku ? 

Pan kierownik Wojtyniak  odpowiedział, że jest 5 pizometrów i raz na kwartał przez
30 lat muszą być badane studnie, bo jest to obligatoryjne. Poza tym dwie studnie
odgazowujące muszą  być  badane co  miesiąc  i  na  bieżąco  muszą  być  odwożone
odcieki.

Pan  Wójt  Bień kontynuując  dalej  powiedział,  że  od  1  lipca  składowisko  jest
nieczynne,  a  koszty  są.  Ogólnie  rok  2013  był  rokiem  dobrym  dla  inwestycji.
Przygotowaliśmy  obchody  150  rocznicy  wybuchu  Powstania  Styczniowego.
Podziękował  radzie  sołeckiej  z  Klimontowa,  że  dostrzegła  potrzebę  młodzieży.
Poinformował, że pod GOKiem jest robiona siłownia gminna. Jest zakupiony sprzęt
wysokiej klasy – atlas. Zapowiedział, że będzie robił siłownie zewnętrzne. Wnioski
na ich dofinansowanie zostały złożone i  zaakceptowane.  Przeprosił  tych,  których
wniosków, marzeń nie udało się zrealizować w 2013 r. Wyraził nadzieję, że uda się je
zrealizować w 2014 r.

Do punktu 16 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i załącznik – plan pracy Rady
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Gminy na 2014 r. 

Uwag nie wniesiono.

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0.  

Uchwała Nr XXXII/347/13 w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2014 r. została
podjęta i jest załącznikiem do niniejszej uchwały. 

Do punktu 17 porządku obrad sesji

Wyjaśnienia  złożył  pan  Sekretarz  Lipiński,  który  powiedział,  że  jest  program
prowadzony przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w
Kielcach. Jest to program na lata 2007 – 2013. W ramach tego programu można
ubiegać  się  na  dofinansowanie  programu  gospodarki  nisko  emisyjnej.  Program
gospodarki nisko emisyjnej jest niezbędnym załącznikiem do ubiegania się o środki
w ramach nowego programu unijnego 2014 – 2020 na gospodarkę  energetyczną.
Ponieważ  gmina  Klimontów  ma  bardzo  duże  wydatki  jeśli  chodzi  o  energetykę
związaną z Gimnazjum czy ze Szkołą Podstawową, z oświetleniem dróg publicznych
w związku z tym, że może kiedyś  udałoby się  wnioskować  o dofinansowanie na
fotovoltanikę  w  poszczególnych  tych  jednostkach  czy  na  lampy  ledowe  to  taki
program gospodarki nisko emisyjnej jest niezbędny aby ubiegać się o każde środki.

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.

Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Za: 14, przeciwko: 0, wstrzymało się: 0.

Uchwała Nr XXXII/348/13 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania
i wdrażania planu gospodarki nisko emisyjnej na terenie Gminy Klimontów została
podjęta i jest załącznikiem do protokołu. 

Do punktu 18 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję.

– pismo pani Xxxxx Xxxxx zam. Nawodzice z prośbą o zapłatę dzierżawy za
działkę  nr  235  o  pow.  0,04  ha,  stanowiącej  jej  własność,  na  której
zlokalizowane jest ujęcie wodne

Opinie Komisji w tej sprawie przekazano panu Wójtowi. 

– pismo Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzowie z prośbą o pomoc w
sfinansowaniu  zakupu  używanego  średniego  samochodu  ratowniczo–
gaśniczego w 2014 r.

– pismo pana Dariusza Buczkowskiego zam. Śniekozy z prośbą o interwencję w
sprawie remontu drogi dojazdowej do boiska i do pól w Śniekozach 
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Opinie Komisji w tej sprawie przekazano panu Wójtowi.

Pan  Wójt  Bień udzielił  odpowiedzi  panu  radnemu  Kwapińskiemu  w  sprawie
nadmiernej  prewencji  Policji  w  Klimontowie.  Powiedział,  że  poprosi  pana
komendanta w tej sprawie. Jeśli chodzi o monitoring to nie zgadza się z opinią pana
radnego. Monitoring nie służy do tego, żeby zaglądać komuś do okna. Monitoring
jest wykorzystywany tylko jeśli chodzi o przestępstwa, wykroczenia. Jeśli jest jakieś
zdarzenie  to  wówczas  pan  Sajecki  z  Urzędu  idzie  z  policjantem i  identyfikują.
Powiedział,  że  już  wielokrotnie  miał  podziękowania  od  Komendanta,  że  dzięki
monitoringowi  udało  się  zidentyfikować  tych,  którzy  psują,  niszczą.  Dzięki
monitoringowi złapano przestępców, którzy napadli na panią w alejach. Pan Lipiec i
posesja Xxxxx – pan Wójt odpowiedział, że nie ma problemu, podjedzie i zobaczy
jak to wszystko jest. Pan Szeląg i zaproszenie na galę - powiedział, że szkoda, że
zapomniał pan radny, bo było wolnych miejsc. Na gali była pani radna Gajewska i
może  potwierdzić,  że  gala  była  bardzo  piękna  z  udziałem  prasy,  telewizji.
Stypendyści otrzymali po 5 000 zł na pierwszy rok studiów. Pochodzą oni z rodzin o
trudnej  sytuacji  materialnej.  Było  pięciu  wójtów  i  burmistrzów.  Podziękował
Gminnemu Ośrodkowi Kultury za obsługę muzyczną. Udział w Wielkiej Orkiestrze
Świątecznej Pomocy – powiedział, że jego również boli, że nie gmina nie wzięła w
niej  udziału.  Powiedział,  że  wpływa  do  niego  dużo  korespondencji.  Przedstawił
korespondencję  jaka  wpłynęła  od  mieszkanki  z  Nawodzic  w  sprawie  śmieci  i
korespondencje  z  Adamczowic  w  sprawie  zasypywania  przez  sąsiadów  studni
śmieciami  i  popiołem.  Poinformował,  że  Gminna  Spółdzielnia  sprzedała  swój
budynek i plac targowy, na którym znajdował się zieleniak. W związku z powyższym
Urząd usunął tablicę informującą, że tam znajduje się zieleniak.

Pan radny Kawecki odniósł  się  do wypowiedzi  w sprawie wykonania asfaltu w
Kępiu. Powiedział, że nie wszyscy znają temat wsi Kępie. Najłatwiej krytykować a
trudniej jest budować.  Przez 40 lat wieś Kępie nie była postrzegana w gminie, tj.
przez  10  kadencji.  Podziękował  Radzie  i  Wójtowi,  że  droga  w  Kępiu  została
zrobiona. Złożył wszystkim najlepsze życzenia noworoczne. 

Pan  radny  Kwapiński w  imieniu  Zarządu  Gminnego  Związku  OSP  RP  w
Klimontowie podziękował wszystkim ludziom, którzy pracują na rzecz Klimontowa,
samorządu Klimontów i  na  rzecz  prawidłowej  pracy  gminy Klimontów.  Wyraził
zadowolenie, że współpraca samorządowa na terenie gminy z ochotniczymi strażami
układa się bardzo dobrze. 

Do punktu 19 porządku obrad sesji
Pan  Przewodniczący  Rady w  związku  z  wyczerpaniem  tematyki  obrad,
zrealizowaniem wszystkich punktów zamknął obrady XXXII sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała: Przewodniczył:

Irena Lipiec Jan Rębacz
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